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POZIV K IZJASNITVI GLEDE PODANIH JAVNIH 

IZJAV mag. Gregorja Ficka 
 

 

 

Spoštovani člani upravnega odbora zbornice, 

 

na vas se obračamo, ker smo v Zbornici za arhitekturo in prostor Slovenije zasledili 

članek predsednika vaše zbornice mag. Gregorja Ficka na portalu Top gradbeništvo, 

ki deluje v okviru časnika Finance, objavljen 25.08.2023, z naslovom "Nič nas ne 

sme presenetiti". Isti članek je bil 21.9.2023 objavljen v reviji Gradbeništvo, ki je 

priloga časnika Finance. Podobne navedbe mag. Ficka smo zasledili tudi v članku z 

naslovom "S podzakonskimi akti do ustreznejše zakonodaje?", ki je bil dne 

19.09.2023 objavljen v glasilu Gospodarske zbornice Slovenije - Glas Gospodarstva.  

 

 

S tem dopisom želimo opozoriti na neprimernost podanih izjav v omenjenem članku1 

v prilogi časnika Finance ter izjav v članku v glasilu Glas Gospodarstva2, in dati 

priložnost upravnemu odboru vaše zbornice, da se izjasni o njihovem pomenu. 

 

 

1 Relevantni del članka iz priloge časnika Finance, ki vsebuje neprimerno izjavo: "Država je pred 
leti pod vplivom arhitekturnega lobija z gradbenim zakonom gradbene inženirje popolnoma 
izrinila iz projektnega vodenja načrtovanja zgradb in te tehnično zelo zahtevne naloge 
popolnoma prepustila arhitektom, ki pa za njihovo reševanje žal niso dovolj strokovno 
usposobljeni. Prav zanima me, koliko na streho obrnjenih zgradb, ki smo jih te dni videli v 
medijih, je bilo s strani arhitektov kot odgovornih vodij projektov posredovano v ustrezno 
projektno obdelavo gradbenim inženirjem?" 
2 Relevantni del članka iz glasila Glas Gospodarstva, ki vsebuje neprimerno izjavo: "Po mnenju 
strokovnjaka je eden ključnih problemov tudi v tem, daje načrtovalska stroka - gradbeniki, 
geologi, hidrologi - v Sloveniji odrinjena na stran, glavno vlogo pri pripravi projektne 
dokumentacije pa imajo arhitekti. Ti pa po Fickovem mnenju žal niso dovolj strokovno 
usposobljeni za reševanje vprašanj hidrodinamike, geotehnike, temeljenja in vplivov plazov. 
»Arhitekti so vrhunski dizajnerji, tehnična vprašanja, ključna za varnost in stabilnost, pa so v 
domeni strokovnjakov,« pravi in se sprašuje, koliko načrtov na streho obrnjenih zgradb, ki smo 
jih videli v medijih, so arhitekti kot odgovorni vodje projektov posredovali v ustrezno projektno 
obdelavo gradbenim inženirjem." 
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javne IZJAVE mag. GREGORJA FICKA 

Več članov Zbornice za arhitekturo in prostor se je obrnila na našo zbornico in 

izrazilo prizadetost zaradi pavšalnih obtožb in blatenja ugleda arhitekturne stroke v 

navedenih izjavah. Podjetja mnogih naših članov so hkrati tudi člani Gospodarske 

zbornice Slovenije in ti strokovnjaki se tako ob navedenih izjavah počutijo še 

dodatno prizadete. 

 

Glede na to, da je je bila izjava objavljena v omenjenih publikacijah in da Zbornica za 

gradbeništvo in industrijo gradbenega materiala deluje v okviru Gospodarske 

zbornice Slovenije, bomo naš dopis v vednost poslali tudi uredništvu revije 

Gradbeništvo, ki je priloga časnika Finance, uredništvu glasila Glas gospodarstva in 

vodstvu Gospodarske zbornice Slovenije. 

 

 

Kot strokovnjak iz svoje stroke ima mag. Ficko vso pravico do svojega mnenja in do 

izražanja svojega mnenja privatno in tudi javno. V javnem izražanju je seveda 

zaželena višja stopnja strokovnosti, korektnosti in preverjanja dejstev. Ko v javnosti 

nastopa kot predstavnik organizacije in celo določene stroke, v konkretnem 

konkretnem primeru je predsednik Zbornice za gradbeništvo in industrijo 

gradbenega materiala, in kot tak tudi podpisan oz. naveden v omenjenih objavah, se 

od njega pričakuje, da so izjave še bolj pretehtane, saj obenem predstavljajo tudi 

stališče vaše organizacije oziroma celotne stroke. 

 

Gradbena stroka in arhitekturna stroka tesno sodelujeta in se dopolnjuje pri 

umeščanju, načrtovanju in gradnji objektov. Ko strokovnjaki naših dopolnjujočih se 

strok v javnosti predstavljamo svoja stališča, moramo po našem mnenju nastopati 

kulturno, spoštljivo  in z argumenti, ki temeljijo na dejstvih. Nenazadnje nas k takemu 

ravnanju zavezujejo tudi poklicni kodeksi naših zbornic.  

 

Navedeni izjavi mag. Ficka se nam zdita neprimerni, saj v njima arhitektom odreka 

strokovnost (»Arhitekti so vrhunski dizajnerji, tehnična vprašanja, ključna za varnost 
in stabilnost, pa so v domeni strokovnjakov,«), hkrati pa z retoričnim spraševanjem 

(»…. Prav zanima me koliko na streho obrnjenih zgradb, ki smo jih te dni videli v 
medijih, je bilo s strani arhitektov kot odgovornih vodij projektov posredovano v 
ustrezno projektno obdelavo gradbenim inženirjem.")  zelo jasno namiguje, da naj bi 

bili za posledice nedavnih poplav krivi arhitekti. Takšne ohlapne in nekonkretizirane 

obtožbe je mogoče naperiti proti komurkoli v družbi (politikom, lokalni samoupravi, 

gradbenikom, celo proti lastnikom-žrtvam poplav), saj se zaradi nejasnosti ni 

mogoče utemeljeno braniti pred njimi in je kakršnakoli konstruktivna javna diskusija 

na taki osnovi onemogočena.  

 

Izkoriščanje naravne nesreče in posledičnega medijskega pokrivanja, za implicitno 

obtoževanje celotne arhitekturne stroke za posledice teh poplav brez kakršnegakoli 

konkretnega podatka ali celo dokaza, nedvomno ne prispeva h konstruktivnemu 

sodelovanju med strokami, niti h kulturnemu dialogu med strokami, vključno z javnim 

dialogom.  
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javne IZJAVE mag. GREGORJA FICKA 

Zato upamo, da omenjeni izjavi ne predstavljata uradnega stališča Zbornice za 

gradbeništvo in industrijo gradbenega materiala in da je morda šlo zgolj za 

neprimeren lapsus v komuniciranju. Lepo vas prosimo, da nam v povratnem dopisu 

potrdite, da omenjeni izjavi ne predstavljata uradnega stališča Zbornice za 

gradbeništvo in industrijo gradbenega materiala in/ali da nam podate morebitna 

dodatna pojasnila. V primeru, da ne prejmemo vašega odgovora na naš dopis do 

10.10.2023, bomo šteli, da potrjujete, da navedeni izjavi mag. Ficka ne predstavljata 

uradnega stališča Zbornice za gradbeništvo in industrijo gradbenega materiala in 

bomo šteli zadevo za zaključeno. 

 

 

V naprej se vam zahvaljujem za odgovor na naš dopis. 

 

V upanju na uspešno in spoštljivo sodelovanje obeh zbornic v prihodnje vas lepo 

pozdravljam, 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

V vednost:  

- g. Tibor Šimonka, predsednik Gospodarske zbornice Slovenije 

- uredništvo revije Gradbeništvo, priloga časnika Finance 

- uredništvo glasila Glas gospodarstva 

Zbornica za arhitekturo  
in prostor Slovenije: 
 

 
Jernej Prijon, univ.dipl.inž.arh. 
Predsednik 


